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Notulen Jaarvergadering Regio Overijssel & NOP 2024 

Datum: 12 maart 2024 
Tijd: 20.00 uur tot 21:45 uur. Plaats: kantine Zwolsche Roei- en Zeilvereniging (ZRZV). 
Opgesteld door Wim Vos.  
 
Aanwezigen: Rob Holewijn (wsv.Genemuiden), Frank Jibben (roeibond), Charlotte van Leerdam 
(Watersportverbond), Laura Oosterbroek (Zwolsche Roei- en Zeilvereniging), Dieuwertje Poel (Zwolsche 
Roei- en Zeilvereniging), Hans Strikkers (wsv. ZC’37), Derk Veenhof (Zwolse Watersport Centrum), Roelf 
Wolters (Zwolse Watersport Centrum), Hans Zijlstra (wsv De Riette). 
Jan van Esseveld (voorzitter Regioteam), Fré Helleman (Regioteam), Pieter Holewijn (Regioteam), Wim 
Vos (notulist Regioteam) 
Met kennisgeving afwezig: Jan van de Bovenkamp (Sportvisserij Oost-Nederland), Paul van der Geijn 
(roeivereniging De IJssel - Kampen), Wim Lammerts (lid Regioteam Overijssel en lid KV Skonenvaarder), 
Johan van der Toolen (wsv ZC’37), Barbara Schreuder (zeilvereniging Belterwiede)   
 

1.  Ontvangst en kennismaking: 
 Jan van Esseveld  (voorzitter Regioteam Overijssel en NOP van het Watersportverbond) 

opent de jaarvergadering iets na 20.00 uur. / Enkele genodigden hebben door een 
wegomlegging vertraging opgelopen / De Zwolsche Roei- en Zeilvereniging wordt 
bedankt voor het gebruik van de locatie. 

 

2. Toelichting op de agenda: 
 De agenda wordt door Jan nader toegelicht.  De toegestuurde versie kan worden 

gevolgd. 
 

3.  Wat speelt er in de regio IJssel-Vecht-delta:   (verduidelijkt met enkele sheets) 
 Op nationaal niveau, waar men deze regio relatief “leeg” noemt, worden er 100.000 

woningen en 65.000 ha. natuur naar toe geschoven. Er komt dus meer druk op de regio. 
 Op /in de natte IJssel-Vecht-delta: 

 KRW, PAGW, Natura 2000 en HWBP. zijn ruimte vragende (natuur-)projecten. 
KRW (kader richtlijn water):  ondieptes (paaiplekken) bij Ketelbrug, een eiland in 
Ketelmeer, langs Scheepvaartgat 
PAGW (programmatische aanpak grote wateren):  de Ketelpolder wordt aan het 
water teruggegeven.  Aanleg van ondieptes en vooroevers en herstel water-
rietlanden. 
Natura 2000: mogelijk een toegang beperkende maatregel voor het hele Zwart 
Meer 
HWBP (hoogwaterbeschermingsprogramma):  Het idee van WDOD (zie verderop) 

 schaalvergroting beroepsscheepvaart (vlgs. Schuttevaer: “de vaarwegen in de regio 
zijn geschikt voor 135 m1 lange beroepsvaartuigen” - “met gepaste snelheid is er 
geen gevaar”.) [n.b. de maatregelen voor paaiplekken (d.m.v. damwanden !!!) langs 
het Zwarte Water zijn het gevolg van golfslag en zuiging door beroepsscheepvaart] 

 Watersport: Bevaarbaarheid, Schoonwater en Veiligheid.  Redelijke argumenten, 
maar vaak blijken de belangen van anderen zwaarder te wegen (sheet: muis en 
olifant stampten op de brug) 

 Hoogwaterbescherming Kampen - idee WDOD (Waterschap Drents-Overijsselse Delta): 
# De na 1995 gemaakte waterkering (o.a. upgrade middeleeuwse vestingmuur) zal 

t.z.t. onvoldoende zijn om Kampen en Zwolle voor overstroming te behoeden.  Door 
WDOD wordt het idee gepromoot om in het Ketelmeer (water van RWS) 
onderwater- ruggen aan te leggen, waartussen het stroomwater van de IJssel 
soepel naar het IJsselmeer stroomt, maar bij NW-storm het IJsselmeerwater uit de 
trechter wordt belemmerd.   (principe ventiel van Tesla)  
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# De nadelen (van idee WDOD) voor de watersport zijn: 
- zeilen (laveren bij westenwind) op Ketelmeer wordt belemmerd,  Ofwel 

motorvaren tot voorbij Urk 
- (wellicht aantrekkelijk voor vogels, maar daarmee ook kans op Toegang 

Beperkende Maatregels) 
# Twee alternatieven voor het idee van WDOD zijn: 

- Waterkering op/in de kade langs centrum Kampen.  (Door Johann van den 
Noort bedachte waterkering, die het waterschap na 1995 niet serieus nam) 
Onder andere toegepast rondom jachthaven Spakenburg. 

- Een randmeer tussen NOP en Kop v. Overijssel (zonder sluizen), waardoor, bij 
NW-storm, het water uit de Trechter, uit Drenthe en van de Vecht door het 
randmeer richter Lemmer stroomt. 

 

4. Vaststelling verslag jaarvergadering gehouden op 7 maart 2023: 
 Er zijn geen op- of aanmerkingen over het verslag. 

 

5.a Vaststelling jaarverslag 2023 regioteam  
 Korte samenvatting van het Jaarverslag / activiteiten waarbij het Regioteam betrokken was. 

 Verlenging beheerplannen Natura 2000.-.Jan van Esseveld: 
De beheerplannen voor Natura 2000-gebieden worden met 6 jaar verlengd en gefaseerd 
geactualiseerd.  
In het werkgebied van Regioteam Overijssel & NOP liggen vijf water gerelateerde Natura 
2000-gebieden, t.w. Rijntakken (= IJssel), Zwarte Water, Zwarte Meer, 
Wieden/Weerribben, Ketelmeer en Vossemeer. 
Voor de watersport zijn toegankelijkheid en veiligheid van het vaarwater essentieel. 

 De IJssel-Vecht-delta – dossier Ketelmeer: 
zie punt 3 de Hoogwaterbescherming Kampen.  Het idee van WDOD werd in december 
wereldkundig gemaakt. In 2024 zal het Regioteam de planontwikkeling op de voet 
volgen. 

 Zwarte Meer  (Natura 2000 – KRW – watersport) 
Het Regioteam ziet (overlap, maar ook) koppelkansen tussen de diverse belangen. Die 
koppelkansen kunnen de bevaarbaarheid van o.a. Scheepvaartgat gunstig beïnvloeden 

 Zwarte Water  
De damwanden (zie punt 3 – schaalvergroting beroepsscheepvaart) waar het 
watersportverbond en de roeibond en 6 andere organisatie tegen zijn, mogen in 2024 
worden geplaatst.  
Het Regioteam probeert de nevengeul Genne-Overwater bevaarbaar te krijgen voor 
kanovaarders. 

 Overijsselse Vecht: 
Bij twee van de zes sluizen tussen De Haandrik en Zwolle worden, uit 
veiligheidsoverwegingen, kanoërs geweigerd.  Het verkeersbesluit voor de Vecht moet 
nog worden herzien.  Het regioteam wil onverhinderde doorvaart voor overeenkomstig de 
maatvoering van de sluizen. 

 Overlast van waterplanten 
Op basis van ervaringen (o.a. Wieden / Weerribben) wordt binnenkort de Handreiking 
Overlast Waterplanten uitgebracht. 

 Renovatie Waterwerken: 
Het Regioteam participeert bij planvorming voor renovatie van de Spooldesluis en –brug.  
Idem m.b.t. renovatie Twente-kanaal en bijbehorende kunstwerken 

 Kano aangelegenheden: 
De voorzieningen voor toerkano watersport hebben een compleet andere maatvoering, 
dan  de gangbare voor zeil- en motorboten.  Uit ervaring blijkt dat bij elke nieuwbouw 
en/of renovatie tot in detail onderhandeld moet worden. 
 

 

5.b Speerpunten 2024, voor Watersportverbond en Regioteam vanuit de wsv’s gezien: 
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 Frank Ribben:  Het Jaarverslag laat de breedte en diepgang van belangenbehartiging 
zien.  Het geeft een goede doorkijk naar de activiteiten in 2024.  

5.c vaststelling Werkplan 2024: 
 Met de onder 5.a. genoemde onderwerpen gaat het Regio-team in 2024 verder, om (ruim 

opgevat) schoon, toegankelijk en veilig vaarwater te bevorderen. 
 

6  Ontwikkelingen bij de verenigingen: 
 (tijd en gelegenheid om kennis en informatie uit te wisselen, successen te delen en het 

gesprek met elkaar aan te gaan)  
 Rob Holewijn (wsv Genemuiden):  Bij de wsv zijn er geen (spectaculaire) ontwikkelingen 

en evenmin problemen. 
 Hans Zijlstra (wsv De Riette):  palen en steiger worden een zorgenkindje 
 Hans Strikkers (wsv ZC’37): De verenigingen in Kampen onderhandelen met de 

gemeente Kampen, via Stichting De Hanze, nog steeds over het Huurcontract.  Voor het 
beleid van de verenigingen begint het ontbreken van een ‘geldig’ Huurcontract te 
schuren. 
aanvulling door Fré:  bij gemeente Kampen ontbreekt het aan dossierkennis over dit 
onderwerp, doordat betreffende ambtenaar met pensioen is, contract met ingehuurd 
personeel is beëindigd, adviseur/rentmeester heeft andere baan en de wethouder niet 
teruggekeerd in het college B&W 

 Hans Strikkers:  Bij ZC’37 loopt het pilotproject, waarbij enigszins aangetaste palen van 
de steiger, rondom wind-en-water, zijn voorzien van een bandage met actieve rot-
werende stoffen.  De bedoeling is de technische levensduur van de palen aanzienlijk / 20 
jaar te verlengen. Bij sterk aangetaste palen heeft deze behandeling geen zin, maar bij 
enigszins aangetaste palen (15%) zal het wrappen, naar verwachting, financieel gunstig 
uitpakken.   

 Laura Oosterbroek (wsv ZRZV): Veiligheid van watersporters is in ’t geding, 
 enerzijds, doordat hulpdiensten niet/nauwelijks, door de waterplanten, bij de 

hulpvrager kunnen komen. 
 anderzijds, doordat er onvoldoende aanlandingsplekken zijn, voor hulpdiensten. 
 Laura: de Provincie is verantwoordelijk voor het ontbreken van deze voorziening 

 Frank Jibben (roeibond):  Die overlast van waterplanten speelt in steeds meer regio’s. 
Beide bonden zijn actief betrokken bij de verminderen van die overlast. (Frank Ribben:  
maart 2023:  “De overdaad aan waterplanten schaadt de toegankelijkheid.  De toename 
van blauwalg tast veiligheid/gezondheid aan”.) 

 

7. De samenstelling van het Regioteam: 
 Fré Helleman vertrekt bij het Regioteam.  Jarenlang heeft hij zich ingezet voor de 

belangen van de watersport in, met name, de IJsseldelta.  Met o.a. z’n kennis van de 
vogels en hun leefomstandigheden in IJsseldelta stelde hij kritische vragen aan RWS, 
Provincie(s) en Natuurorganisaties over beheerplannen (randmeren IJsselmeergebied). 
Fré organiseert ook het Jeugdzeilen bij ZC’37 (aanwas watersport van onderaf). 
Fré heeft op de ALV van ZC’37 gevraagd wie hem zou willen opvolgen.  Met de twee 
personen die reageerden wordt binnenkort contact opgenomen. 

 Jan van Esseveld vertrekt op termijn.  Maar eerst wil hij, met partners, het dossier 
(maaien van) waterplanten in de Wieden definitief afronden. 

 Wim Vos vertrekt eveneens op termijn.  Hij wil nog betrokken zijn bij de update van het 
Beheerplan Zwartemeer, waarin o.a. een TBB wordt genoemd. 

 Het Regioteam maakt een profielschets voor de komende vacatures 
 

8 Rondvraag/ Mededelingen:  
 mededeling/constatering: meerdere verenigingen hebben last van diefstal. Met name 

buitenboordmotoren ‘verdwijnen’. 
 

9. De nazit 
 Na de vergadering kon men, onder het genot van een drankje/biertje, nog napraten. 


